
Protokół Nr XLIV/09
Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

z dnia 21 grudnia 2009 r.
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 11.00, zakończenia 12.15

Obecnych na Sesji – 20 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta – Pan Krzysztof Świątek
Obsługa radcowska –  Adwokat Andrzej Łebek

Ad. 1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Małgorzata Krzyszkowska, 
która powitała radnych, BM, Przewodniczącego Rady Powiatu Kamiennogórskiego Pana Dariusza 
Kurowskiego, zaproszonych gości, wszystkich obecnych, lokalne media oraz mieszkańców miasta.

Przewodnicząca RM  stwierdziła,  iż w Sesji uczestniczy 19 radnych (w momencie rozpoczęcia 
nieobecny był Wiceprzewodniczący RM Pan Andrzej Mankiewicz) na 21 ustawowego składu Rady, 
co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować decyzje. 

Ad. 2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

Przewodnicząca RM przedstawiła proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

4. Wnioski i zapytania.
5. Informacja  Burmistrza  Miasta  o  wysokości  opłat  urbanistycznych  naliczonych  zgodnie

z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kamienna Góra na 2010 rok:
1. odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kamienna Góra na 2010

rok,

2. odczytanie  opinii  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  projekcie 
budżetu miasta Kamienna Góra na 2010 rok,

3. odczytanie opinii i wniosków Stałych Komisji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze,

4. dyskusja nad projektem budżetu miasta Kamienna Góra na 2010 rok,

5. głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kamienna Góra 
na 2010 rok.

7. Sprawy różne.
8. Zamknięcie Sesji.



Przewodnicząca  RM zgłosiła  wniosek  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  punktu  „Podjęcie 
uchwały w sprawie wydania opinii do proponowanego obszaru specjalnej ochrony ptaków Natura 
2000 „Sudety Wałbrzysko – Kamiennogórskie”, który Rada Miejska przyjęła przy 17 głosach „za”, 
0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się”. Przewodnicząca RM poprosiła o wprowadzenie punktu w 
miejsce dotychczasowego pkt. 6, w związku z czym pozostałe punkty zmienią kolejność o jeden.

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

Przewodnicząca  RM poinformowała,  iż  protokół  Nr  XLIII/09  z  Sesji  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze z dnia 25 listopada 2009 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Dodała, że nie zostały do niego wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytała, czy w chwili obecnej 
ktoś chciałby jakieś zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad. 4. Wnioski i zapytania

Radna Bogusława Krawiec:

1. Wniosek, aby plan remontów i partycypacji w Spółce Mieszkaniowej został zatwierdzony
w ciągu miesiąca od uchwalenia budżetu.

2. Prośba o odpowiedź na piśmie w sprawie dokumentacji technicznej budynków, w których 
zostały sprzedane mieszkania. Wcześniej było pisemne zapewnienie o tym, że będzie ona 
zrobiona i przedstawiona.

Radny Henryk Różański:

1. Prośba, aby w umowach zawieranych w przyszłym roku z właścicielami ogródków piwnych 
ująć  klauzulę  o  cichszym  puszczaniu  muzyki  i  prośba  o  niewydawanie  zezwoleń  na 
umieszczanie na płycie rynku punktów do gier hazardowych

Ad. 5. Informacja Burmistrza Miasta o wysokości opłat urbanistycznych naliczonych zgodnie 
z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.

W imieniu BM informację przedstawił  Z-ca Kierownika Wydziału Architektury i Gospodarki 
Nieruchomościami Pan Andrzej Omaczel - zał. Nr 2 do protokołu.

Ad.  6.    Podjęcie  uchwały  w sprawie wydania  opinii  do proponowanego obszaru specjalnej   
ochrony ptaków Natura 2000 „Sudety Wałbrzysko – Kamiennogórskie

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca RM – zał. Nr 3 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze przy 
16 głosach „za”, 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” (1 osoba nie brała udziału w głosowaniu) 
podjęła Uchwałę  Nr  XLIV/288/09  w  sprawie  wydania  opinii  do  proponowanego  obszaru 
specjalnej ochrony ptaków Natura 2000 „Sudety Wałbrzysko - Kamiennogórskie”.



Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu miasta Kamienna Góra na 2010 rok

a) odczytanie projektu uchwały w sprawie budżetu miasta Kamienna Góra na 2010 rok

Projekt uchwały z autopoprawką odczytała Skarbnik Miasta Pani Iwona Pazgan – zał. Nr 4 do 
protokołu.

Na salę obrad przybył Wiceprzewodniczący RM Andrzej Mankiewicz.

b)  odczytanie  opinii  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  projekcie 
budżetu miasta Kamienna Góra na 2010 rok

Skarbnik  Miasta  odczytała  opinię  o  możliwości  sfinansowania  deficytu  budżetu  na  2010  rok
oraz prawidłowości  prognozy kwoty długu miasta  Kamienna Góra,  który stanowi  zał.  Nr 5 do 
protokołu.
Następnie odczytała opinię o przedłożonym projekcie budżetu miasta Kamienna Góra na 2010 rok 
wraz  z  informacją  o  stanie  mienia  komunalnego  i  objaśnieniami,  która  stanowi  zał.  Nr 6 do 
protokołu.

c) odczytanie opinii i wniosków Stałych Komisji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

Opinię odczytał Przewodniczący KBSiR Józef Gorczyca – zał. nr 7 do protokołu.

Skarbnik Miasta odczytał odpowiedź BM na przedstawione przez Komisje wnioski – zał. Nr 8 do 
protokołu.

d) dyskusja nad projektem budżetu miasta Kamienna Góra na 2010 rok

Radny J. Gorczyca zapytał, czy w przyszłym roku będzie możliwa do wykonania dokumentacja 
wykonania modernizacji drogi przy ul. P. Ściegiennego? W odpowiedzi BM zaopiniował to zadanie 
negatywnie ze względu na brak środków finansowych. Może proponowana kwota 40.000 zł. była 
zbyt wysoka, ale BM wszystkie znalezione oszczędności przeznaczył na oświatę. Radny wyraził 
obawę,  aby nie  powtórzyła  się  sytuacja  z  tego  roku,  gdzie  jeszcze  trzeba  było  do  tej  oświaty 
dołożyć.

Radna B. Krawiec zapytała, jaka kwota z 5.700.000 zł. zapisanej w rozdziale 700 „Gospodarka 
mieszkaniowa”  będzie  przeznaczona  na  partycypację  i  remonty  w  budynkach  komunalnych
i wspólnotach? 

Radna Z. Kolat zapytała,  czy w związku z tym, iż z pierwotnego projektu budżetu wycofano 
zadanie  „Utwardzenie  drogi  wewnętrznej  stanowiącej  łącznik  pomiędzy  ul.  L.  Waryńskiego,
a M. Fornalskiej” będzie możliwe jej wykonanie w roku przyszłym w ramach działu 600? W ciągu 
roku wielokrotnie o to pytała i otrzymała informację, że zadanie to zostanie zrealizowane.
Zapytała również, czy jest możliwość dokończenia, również w ramach działu 600, rozpoczętego 
łącznika pomiędzy ul. Wł. Broniewskiego i L. Waryńskiego?

Radny R. Ostrowski zapytał, jaka kwota w 2010 roku będzie musiała zostać dołożona do szkół 
(suma).



Radny J. Bruździak zauważył, że w zał. Nr 4 pojawił się błąd polegający na podaniu różnych 
wydatków ogółem i bieżących.

Skarbnik Miasta potwierdziła i poprosiła o zmianę w taki sposób, że:
1. w dziale 801, rozdziale 80101 SP Nr 1 powinna być kwota wydatków ogółem i bieżących

w wysokości 3.470.000 zł.
2. w dziale 801, rozdziale 20101 SP Nr 2 powinna być kwota wydatków ogółem i bieżących

w wysokości 3.386.000 zł.
3. w dziale  801, rozdziale 80110 Gimnazjum Nr 2 powinna być kwota wydatków ogółem

i bieżących w wysokości 1.370.000 zł.

Przewodnicząca RM zapytała, czy znana jest kwota, która w roku 2010 wypłacona zostanie za 
remonty wykonane w roku 2009?
Zauważyła również, że w przyszłym roku należałoby się zastanowić nad wydawaniem pieniędzy na 
kiermasz. Zorganizowany w roku bieżącym na płycie rynku nie należał do udanych.
Ponadto  zapytała,  czy są  jakieś  niezapłacone  faktury i  czy miasto  ponioso straty płacąc  jakieś 
odsetki.

Skarbnik  Miasta odpowiedziała,  że  do  tej  pory nie  zapłacono żadnych odsetek,  a  dopiero  na 
koniec roku okaże się, czy zostaną jakieś zaległe faktury.

BM odpowiedział:
- radnemu J. Gorczycy, że miastu zależy na remontach przy ul. P. Ściegiennego i Śląskiej i jeśli 
znajdą się finanse, to dokumentacje zostaną zrobione. Podobnie w przypadku łączników (pytania 
radnej Z. Kolat). W ciągu roku okaże się co będzie możliwe do wykonania i ew. wprowadzane będą 
zmiany  do  budżetu,  jeśli  natomiast  potrzebne  kwoty  będą  niewielkie  to  będziemy  starali  się 
wygospodarować je w ramach środków własnych. Sprawy te na bieżąco będą monitorowane,

-  radnej B. Krawiec,  że  1.200.000 zł.  wynoszą nasze wkłady do Spółki  Mieszkaniowej,  czyli 
wkład na utrzymanie. Pozostałe ok. 3 mln. przeznaczone jest na remonty. Odpowiedział również,
że podany przez radną termin miesiąca na dostarczenie planu remontów jest nierealny, gdyż dopiero 
po spotkaniach wspólnot mieszkaniowych taki można stworzyć. Zaznaczył, że w roku bieżącym 
będzie wykonywanych zdecydowanie mniej remontów,

- radnemu R. Ostrowskiemu, że do szkół będziemy musieli dołożyć kwotę 1.700.000 zł. (w 2009 
r. była to kwota 1.900.000 zł.),

- Przewodniczącej RM, że nie zna jeszcze kwoty, którą będzie trzeba zapłacić za remonty z 2009 r. 
i  odpowiedzi  udzieli  w  terminie  późniejszym.  Odpowiedział  również,  że  nie  będzie  już 
organizowany kiermasz, a w inny sposób będziemy starali się dostarczać mieszkańcom atrakcji. 
Postaramy się również skorzystać z funduszy zewnętrznych.

e) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu miasta Kamienna Góra na 2010 rok

Przewodnicząca RM  zarządziła  głosowanie,  w wyniku którego Rada Miejska  jednogłośnie,  tj. 
przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XLIV/289/09 w sprawie budżetu miasta Kamienna Góra 
na 2010 rok.

BM podziękował  RM  za  uchwalenie  budżetu  i  powiedział,  że  jest  on  wynikiem kompromisu 
pomiędzy  tym,  co  chcemy,  a  tym  co  możemy.  Zauważył  również,  że  jest  to  ostatni  budżet 
uchwalony w tej kadencji i  dodał, że zabezpiecza on działanie jednostek, a na ich kierowników 
będą nakładane duże rygory.



Ad. 8. Sprawy różne

Radny  H.  Różański odniósł  się  do  ukazanego  w  nr  48/09  Regionalnego  Tygodnika 
Informacyjnego artykułu „Dziura w kasie”, po którym napisał sprostowanie.  W związku z tym,
iż nie wszystko co napisał zostało opublikowane odczytał publicznie pozostałą część sprostowania 
– zał. Nr 9 do protokołu.

Radny J. Groma podziękował za zbiórkę pieniędzy na zakup dzwonów do Parafii Najświętszego 
Serca Pana Jezusa.

BM odpowiedział na wnioski i zapytania radnych, tj.:

Radnej B. Krawiec:

1 i 2.  odpowiedź na piśmie.

Radnemu H. Różańskiemu:

1. W roku przyszłym trzeba będzie nieco inaczej ustalić funkcjonowanie ogródków piwnych. 
Do BM również docierają uwagi od mieszkańców i temat trzeba dokładnie przeanalizować, 
gdyż trudno jest też zawrzeć w umowie klauzulę o „stopniu głośności”. Nie będą również 
wydawane pozwolenia na stwarzanie miejsc do gier.

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował w imieniu Starosty oraz Radnych Powiatu za dobrą 
współpracę i złożył wszystkim życzenia świąteczne oraz noworoczne.

Ad. 9. Zamknięcie Sesji

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodnicząca  Rady  zamknęła  XLIV Sesję  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 21 grudnia 2009 r.

Protokołowała:
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodnicząca Rady
         /-/ Małgorzata Krzyszkowska


